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Uddannelsesudvalgsmøde 
Grafisk Kommunikation 
Onsdag den 7. december 2022 kl. 14 – 16 
Campus Kolding, Universitetsparken 2, lokale K-4.18 
 
 
 
 
Mødedeltagere: Tina have Lauesen-Day (Studieleder), Mirlo Frej Richart Vigh (KnowIt), Tina holm 
Møller (HK Grafisk Kommunikation), Dorte Nielsen (Formand for Creative Circle, (Formand for 
UUV)), Hans-Christian Jensen (Viceinstitutleder Det Humanistiske Fakultet, Institut for Design og 
Kommunikation, SDU), Mona Lyngs Jakobsen (Underviser UC SYD), Nikoline Beck Ulrich (Hummel), 
Louise Hvenegaard (Bold Scandinavia), Birgitte Folmann (forsker UC SYD), Nis Peter Nissen (Kom-
petencehuset), Mattias Holse (studerende GK21), Liv Markdal Pedersen (studerende GK21) 
 
Afbud: Clara Ernst 
Gæst: Mikkel Primdahl (dimittend fra 2020, nu KnowIt), Tatjana Helena Nielsen (1. års studerende), 
Emilie Rosendahl Eilersen (1. års studerende)  
 
Referent: Christina Händel Noer Wind 
 
Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 
 

2. Rundtur på Campus Kolding 
Tina og studerende fremviste lokaler og udstyr, som de studerende har til rådig-
hed i deres dagligdag. 
  

3. Tema: Uddannelsesprofil 
a. Oplæg om vejen til uddannelsen Grafisk Kommunikation v/ studerende 

Tatjana og Emilie fortalte om hvordan de fik kendskab til uddannelsen 
Grafisk Kommunikation via UG.dk og højskoleophold (Vallekilde og 
Kompetencehuset), samt hvorfor de søgte ind på uddannelsen Grafisk 
Kommunikation, herunder fravalg af andre lignende uddannelser. Der-
udover fortalte de studerende om studiestart, og hvordan de oplever 
Campus Kolding (både bygningen og studiebyen). At bo i Kolding gør at 
de studerende bliver på skolen, og får gjort opgaver færdige. Derudover 
giver det et plus ift. det sociale liv i og udenfor skolen. 
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Mattias og Liv supplerede med deres erfaringer og oplevelser med stu-
dievalg og flytning til Campus Kolding. Der var ros til den nye bygning, 
samt forståelse for at bygningen stadig er under konstruktion, og her-
ved mangler personliggørelse med kunst, som det var tilfældet i Hader-
slev.  
 
Fælles for de studerende:  
- Det er svært at finde uddannelsen. Årsagen kan måske tilskrives 

kombinationen af ordene (Grafisk + Kommunikation). De unge sø-
ger ofte på ordene: grafiker/ designer.  

- Flest har i forbindelse med optagelse til videregående uddannelse 
søgt ind på flere lignende kreative uddannelser, dog med Grafisk 
Kommunikation som 1. prioritet. 1. prioriteten begrundes med den 
faglige bredde, samt undervisningens tilrettelæggelse og fokus på 
fællesskabet.  

 
Uddannelsesudvalget lyttede og stillede interesseret spørgsmål til de stu-
derendes overvejelser og erfaringer med til- og fravalg af uddannelser.  
 
Der blev i fællesskab sat ord på uddannelsens profil: 
 

- Høj faglighed blandt undervisere, samt mange gæsteundervisere 
som har deres daglige virke ud i branchen 

- De studerende bliver gode håndværker og gode til design tænk-
ning 

- De studerende er hurtige og samtidige grundige, og kan præsen-
tere sit håndværk/ design 

- Processen på studiet afspejler arbejdet ud i branchen (De stude-
rende lære forståelsen for workflowet ude i branchen)  

- Uddannelsen har et godt ry ude i aftagerfeltet/ branchen, henviser 
til ovenstående punkter.  

- De studerende fremhæver bredden i den faglighed som præsente-
res for dem undervejs i studiet, samt den projektorienterede tilgang 
til læring. Derudover fremhæver de studerende ”Vi føler vi er no-
get” fordi underviserne viser at de vil os.  

 
Uddannelsesudvalget drøftede jobmarkedet. Medlemmerne kom med in-
put til hvordan uddannelsen med fordel kan højne de studerende sekun-
dære kompetencer i forhold til at give dimittender bedre forudsætninger 
for at klare sig godt ude på arbejdsmarkedet/ bureauerne. Vigtigst er dog 
kernekompetencerne på uddannelsen!  

 
b. Tanker om uddannelsesprofilen v/ Studieleder Tina Have Lauesen-Day 

og Underviser Mona Lyngs Jakobsen 
Delvist anskueliggjort under punkt 3.a 
 

c. Drøftelse og input til uddannelsesprofilen fra uddannelsesudvalget 
Delvist drøftet under punkt 3.a 
 

4. Evt.  
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Opfordring, hvis I efter dagens møde gør jer nogle tanker, må I meget gerne 
sende en mail til enten Christina eller Tina.  
 
Dato for næste uddannelsesudvalgsmøde mandag den 27. februar 2023 kl. 
12-15 

 
Venlig hilsen 
 
Tina Have Lauesen-Day 
BA (Hons) & MA Graphic Arts & Design 
Studieleder Professionsbachelor Grafisk Kommunikation  
// Skolen for Visuel Kommunikation // 
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